
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE LA JUNTA PERMANENT DE FACULTAT 

CELEBRADA EL 9 DE NOVEMBRE DE 2016 

 

A Bellaterra a les 12:10 del dia 9 de novembre de 2016, es reuneix la Junta Permanent de 

la Facultat en sessió ordinària sota la presidència del Sr. Degà, actuant com a secretari el 

secretari de la Facultat i amb l’assistència dels següents membres de la Junta: Antoni 

Méndez (degà), Lluís Casas (secretari i vicedegà), Gemma Garcia (vicedegana), Laia 

Saumell (vicedegana), Joan Suades (vicedegà), Xavier Bardina, Anna Barragán, Jordina 

Belmonte, Alejandra Cabaña, Daniel Campos, Pilar Casado, Juan del Castillo, Rafael 

Contreras, Mercè Corbella, Rafel Escribano, Jordi Galaso, Jordi Gené, Àngels González, 

Enric Llebot, Jean-Didier Maréchal (en substitució de Manel del Valle), Anna Meléndez, 

Carles Navau, Rosa Mª Ortuño, Cristina Palet, M. Carmen Pérez, Joan F. Piniella, Josep 

Piñol, Wolfgang Pitsch, Mª Teresa Puga, Francesc Xavier Roqué, Àlvar Sánchez, Rosa 

Mª Sebastián. 

S’excusen: Lluís Alsedà, María Luisa Arboleya, Daniel Campos, Jordina Belmonte, José 

Manuel Castellano, Albert Griera, Montserrat Mallorquí, Mar Puyol, Antoni Teixell, 

Manel del Valle.  

 

L’ordre del dia és: 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió ordinària anterior de data 19.07.16. 

2. Informe del degà. 

3. Aprovació, si escau, de l’autoinforme d’acreditació dels següents màsters de la 

Facultat de Ciències: 
 MU Erasmus Mundus en Modelització Matemàtica a l’Enginyeria: Teoria, Computació 

i Aplicacions / Erasmus Mundus in Mathematical Modelling in Engineering: Theory, 

Numerics, Applications 

 MU en Estudis Interdisciplinaris en Sostenibilitat Ambiental, Econòmica i Social 

 MU en Física d’Altes Energies, Astrofísica i Cosmologia / High Energy Physics, 

Astrophysics and Cosmology 

 MU en Nanociència i Nanotecnologia Avançades / Advanced Nanoscience and 

Nanotechnology 

4. Aprovació, si escau, del procés PE2. Definició, desplegament i seguiment del 

Sistema de Garantia Interna de la Qualitat (SGIQ) de la Facultat. 

5. Aprovació, si escau, dels membres que proposa el centre a les comissions per a 

les places de professorat adjudicades a departaments vinculats a la Facultat. 

6. Informe de la gestió de queixes i suggeriments (procés PS5) del curs 2015-2016. 

7. Informació i ratificació dels acords presos a les darreres sessions de la Comissió 

d’Afers Acadèmics i d’Avaluació de la Facultat. 

8. Informació i ratificació dels acords presos a les darreres sessions de la Comissió 

de Postgrau de la Facultat. 

9. Afers de tràmit. 

10. Torn obert de paraules. 

 

1.-Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió ordinària anterior de data 19.07.16. 

 

El degà explica una petita esmena que s’ha introduït a l’acta enviada amb la convocatòria 

(modificació del cognom de la nova vicedegana Alonso->Garcia) 

S’aprova, per assentiment, l’Acta de la sessió ordinària de la Junta Permanent de 

Facultat de data 19.07.16. 

 

 



2.- Informe del degà. 

 

El degà comença indicant els darrers canvis a deganat, coordinacions i departaments. 

Gemma Garcia ha substituït Verònica Ahufinger (a partir de l’1 de setembre) com a 

vicedegana d’estudiants. A la coordinació d’Estadística Aplicada, Alejandra Cabaña ha 

substituït a Pere Puig, i a la de Matemàtiques, Wolfgang Pitsch ha substituït Xavier 

Bardina en la coordinació i Joaquim Martin a Sílvia Cuadrado en la sots-coordinació (a 

partir de l’1 d’octubre). Al Departament de Física Enric Llebot ha substituït Santiago 

Suriñach (des de l’1 de setembre) i al de Matemàtiques Xavier Bardina a substituït Pere 

Ara (des de l’1 d’octubre) com a directors. El degà agraeix la feina feta a tots els càrrecs 

sortints. 

 

El degà continua informant que s’ha iniciat un procés electoral per a renovar els membres 

no nats de la Junta de Facultat. Diu que s’ha fet un important esforç per a recollir 

candidatures i que justament avui es publiquen les candidatures definitives. La votació es 

farà electrònicament des de les 10:00 del dia 28 de novembre fins a les 12:00 del 29 de 

novembre i demana als coordinadors que facin un recordatori als alumnes per incentivar 

l’exercici del vot. 

 

A propòsit de la Junta de Facultat el degà recorda que ordinàriament només es reuneix un 

cop l’any, generalment abans de Nadal, la previsió per enguany és el dia 21 de desembre. 

La normativa obliga a suspendre les classes mentre se celebra però allò que no és 

fàcilment recuperable no se suspèn. Un cop escollida la nova Junta, per a cada 

circumscripció caldrà escollir els representants a la Junta Permanent. 

 

El degà passa a presentar les dades sobre matriculació d’alumnes de nous accés (doc 1). 

Amb dades actualitzades fins al 7/11/16 s’ha assolit ja gairebé el màxim històric de 

matriculació d’alumnes de 1er de grau. Contrasten els números negatius del grau de 

Geologia, caldrà veure si aquesta tendència es consolida i malgrat que és una titulació on 

ja es fan molts esforços de promoció se’n faran més per mirar de contribuir a redreçar la 

situació. En sentit positiu el degà destaca Matemàtiques i Estadística que han omplert 

molt bé. De tota manera adverteix que cal continuar fent esforços de promoció per a totes 

les titulacions. Pel que fa a màsters al document apareixen els coordinats per la UAB i els 

no coordinats. Es posa de manifest un creixement important pel que fa a matriculats en 

màsters coordinats per la UAB, pel que fa als no coordinats en no tots ells matriculem 

nosaltres.  

 

Passant a temes acadèmics, el degà comenta novetats sobre màsters. D’una banda explica 

que el nou màster oficial de Paleobiologia evolutiva ja ha passat els tràmits que calia fer 

a la UAB i ahir es va aprovar en Consell de Govern i segons fonts autoritzades sabem que 

tindrà llum verda per part de la Generalitat, el degà recorda que es tracta de la refundació 

de l’antic màster de Paleontologia que es va tancar a causa d’un baix nivell de 

matriculació. D’altra banda també està gairebé aprovat el nou màster propi de 2 anys 

programat pel departament de Química i que s’anomena de Química Fina i Polímers. Es 

tracta d’un màster que té una petita part de teoria al començament (d’1-2 mesos) però que 

la major part consisteix en estades en empreses participant en els seus projectes. Ja 

existeix un precedent d’aquest màster amb la farmacèutica Esteve i que té un elevat grau 

d’ocupabilitat. Com que Esteve no volia obrir el màster en el que participa a altres 

empreses, la fórmula que s’ha trobat per fer-ho ha estat crear-ne un de nou. Properament 



el nou màster s’aprovarà en Comissió d’Afers Acadèmics (15 de novembre) i finalment 

passarà al Consell de Govern. 

 

El degà continua explicant que a partir d’un conveni signat amb la TRU (Thomson Rivers 

University, universitat canadenca de la Colúmbia Britànica) ja està en marxa un grau 

múltiple en Química que permet a alguns alumnes que cursin una part del grau amb 

nosaltres i una part a la TRU, de manera que al final obtenen dos títols (per la UAB i per 

la TRU). De moment ja hi ha un alumne nostre estudiant allà, la TRU encara no n’ha 

enviat cap cap aquí, tot i que abans de la signatura del conveni sí que vam rebre un 

estudiant seu que va venir a fer pràctiques. El degà confia que hi haurà un flux regular 

d’alumnes d’intercanvi i vol felicitar especialment a la coordinació de Química per haver 

treballat de valent per possibilitar aquest grau múltiple. 

 

Sobre l’anomenat decret 3+2 el degà explica que el Ministeri prepara una ordre ministerial 

que matisarà el decret Wert. Hi ha rumors que apunten que en aquesta ordre es dirà que 

els graus antics (que provenen de l’adaptació d’un llicenciatura preexistent) hauran de 

continuar essent de 4 anys. I només els graus nous podrien optar a reformar-se en graus 

de 3 anys. Si això fos així, aplicat a la Facultat significaria que només podria reformar-se 

el grau de Nanociència i Nanotecnologia. El degà explica que al darrer consell de Govern 

va manifestar que ell creu que si es confirmés això, no seria una bona notícia atenent a la 

classificació de nivell MECES inferior per als graus respecte a les llicenciatures. A més 

es tancaria la possibilitat de modificar els graus actuals convertint, a grans trets, el quart 

any en el primer any de màster. Tots el degans i vicedegans dels àmbits més acadèmics 

estan convocats a una reunió amb el vicerector on ha de donar les pautes a seguir. L’equip 

de govern actual vol iniciar debats participatius però el degà considera que en el punt en 

què estem hi ha poca cosa a debatre ja que, d’una banda sembla que la reorganització de 

graus en bona part no serà possible, i de l’altra el tema dels preus universitaris no és 

competència nostra. En tot cas cal esperar l’ordre ministerial que segons s’ha dit hauria 

de sortir a finals d’aquest mes. 

 

El degà aborda a continuació temes econòmics per explicar que ahir mateix va saber que 

el pressupost de la UAB de 2016, aplicant el model de distribució de la Generalitat, 

quedava reduït en 3.5 milions d’euros. Per bé que la conselleria va matisar que hi ha un 

factor limitador en forma de percentatge màxim de variació que faria que la rebaixa 

enguany fos d’uns 800000 euros. En tot cas per a 2017 ens trobarem amb el mateix, i 

s’està analitzant com és possible que l’aplicació del model hagi donat valors tant 

diferents. Si es consolidés aquesta disminució la situació seria dramàtica. 

 

A nivell de distribució pressupostària de la UAB, el nou equip de govern està repensant 

el model. Les facultats de Ciències i Biociències vàrem apostar per un nou model ja que 

l’actual pensem que no té en compte que el repartiment de la penúria econòmica no pot 

ser equilibrat, ja que un determinat percentatge de retallada té molta més incidència en 

facultats amb titulacions experimentals. El degà explica que ha explicat la situació al nou 

vicerector però de moment no es canviarà el model actual. El degà explica que en consell 

de govern també ha manifestat públicament la situació crítica que ha il·lustrat amb el fet 

que algun departament ha arribat a recórrer a la deixalleria per recuperar material per 

equipar algun laboratori i explica com l’equip de govern no ha volgut cedir a la Facultat 

els ordinadors alliberats arran de la renovació d’equips d’aules d’informàtica. A canvi, 

ens han compensat deixant-nos comprar 12 ordinadors nous, que nosaltres hem augmentat 



a 15 per a renovar una aula d’informàtica més i els 15 vells sí que els podrem repartir a 

qui n’acrediti necessitat. 

 

En relació amb aquest tema el degà explica que varen demanar a departaments (amb còpia 

a coordinadors) llistats de necessitats urgents de laboratoris docents. Es tracta simplement 

d’una recollida d’informació per a tenir-la a punt per si apareix alguna convocatòria o per 

si a final d’any hi ha romanents que cal eixugar amb material que puguin servir abans 

d’acabar l’any. El degà reitera que ens trobem en una situació d’economia de 

supervivència. 

 

El degà passa a comentar que demà se celebra la Festa Major de la UAB i que a partir de 

la 13:00 no hi ha activitat docent. Malgrat això, atès que hi va haver un canvi de data a 

darrera hora, sí que hi ha programats alguns exàmens que el vicerector ens ha autoritzat 

a mantenir tot i que procurem alliberar els estudiants prou d’hora perquè, si ho desitgen, 

es puguin incorporar a la celebració. 

 

El següent tema de l’informe són les obres, el degà en comenta 7: 

a) A la planta -1 de la biblioteca estan a punt de començar les obres per a configurar els 

espais per a treballs en grup. 

b) Ja s’han acabat les obres d’adequació de la planta +1 del restaurant i les sortides 

d’emergència de la banda del SAF. Aquesta planta pràcticament coincideix amb la 

planta -1 de la biblioteca, dilluns vinent s’obre aquest espai.  

c) També s’ha acabat ja la restauració de les façanes sobre l’eix central. 

d) També s’han fet el canvi de 3 ascensors, a les torres C1 senar, la C7 parell i la C2 

senar. Només ha sorgit algun problema que ja s’està resolent. 

e) S’està avaluant quina és la millor manera de resoldre la situació al final de l’espina C3 

parell on hi ha una aula amb una capacitat de més de 200 persones i que per normativa 

hauria de tenir dues portes d’accés, a més cal instal·lar una sortida d’emergència al 

passadís. S’està parlant amb l’àrea d’arquitectura per a trobar la millor alternativa 

sense disminuir la capacitat d’aquesta aula. 

f) A la 4ª planta de la torre C5 parell (antic ICTA) s’ha habilitat un antic espai per a 

treballs de recerca que hem convertit en una aula modular amb una capacitat de 60 

alumnes i que serà d’ús prioritari per a Ciències. El màster d’Estudis en Sostenibilitat 

ja l’està utilitzant. 

g) Al mòdul CB (sota la biblioteca) s’han alliberat uns espais perquè els matemàtics que 

l’ocupaven s’han reubicat a l’espina C1 parell. En aquesta espina els membres del 

Centre d’Estudis d’Història de la Ciència que hi havia s’han reubicat al seu torn al 

mòdul de recerca C (a l’edifici compartit amb l’ICE-CSIC). El moviment també ha 

produït el desplaçament d’una petita aula de l’espina C1 parell que ara es troba al 

mòdul CB, l’espai alliberat a l’espina C1 s’ha convertit en un espai de doctorands. Les 

dues facultats (Ciències i Biociències) estem treballant en un protocol d’ús del mòdul 

CB, la idea és que tots els usos que s’hi destinin tinguin data de caducitat. 

 

El degà passa a comentar els propers actes institucionals: 

 

a) Conferència de Sant Albert, dimecres vinent, a càrrec del Dr. Joaquim Bruna amb el 

títol ‘Un tast d’economia financera: com es valoren les opcions?’. L’acte també 

inclourà un tast de poesia a càrrec dels poetes de les dues facultats (D. Jou, X. Xarles, 

J. Terrades). 



b) L’acte de graduació serà el divendres 25 de novembre a les 5 de la tarda a l’Hotel 

Campus. Els dos darrers anys es va fer a l’Auditori de Lletres sense cost però enguany, 

per donar cabuda a 3 acompanyants per a cada graduat, hem hagut de reservar la sala 

‘Arnau de Vilanova’ de l’Hotel Campus que té capacitat per a 750 persones. El 

pagament del lloguer de la sala impossibilita fer la tradicional copa de cava, 

inassumible per les tarifes que imposa l’hotel. 

c) Finalment el dia 14 de desembre (dimecres) a les 12:00 es farà la sessió de conferències 

sobre els premis Nobel, ja tenim aparaulats els conferenciants. 

 

S’obre un torn d’intervencions. 

 

J. Belmonte: Proposa repartir una ampolleta petita de cava als graduats en l’acte de 

graduació. 

 

Degà: Explica que per esquivar les tarifes de l’hotel s’ha valorat de fer la copa de cava 

fora de l’hotel però s’ha desestimat per les possibilitats de pluja i fred, a part de la pobra 

il·luminació. 

 

E. Llebot: Proposa d’avançar un mes l’acte de graduació a imatge de les universitats 

americanes que ho fan a l’aire lliure. 

 

Degà: Explica que no es pot fer perquè es convoca als graduats amb l’expedient tancat i 

a finals d’octubre encara hi ha alumnes que estan tramitant el tancament. El degà explica 

que a Biociències ho fan en dissabte i al migdia, podríem valorar si a nosaltres també ens 

convindria fer-ho així. 

 

J. Belmonte: Pregunta si s’ha valorar de fer-ho fora de l’UAB, en espais de Cerdanyola o 

a Sant Cugat. 

 

A. Barragán: Explica que s’han demanat preus a l’Ateneu de Cerdanyola, l’Auditori de 

Sant Cugat i el teatre la Faràndula de Sabadell. En tots tres casos el preu és inassumible. 

 

Degà: La rectora tingué coneixement de la problemàtica relacionada amb la sala de l’hotel 

i va aconseguir una petita rebaixa en el lloguer de la sala. 

 

C. Palet: Pregunta quan costa el lloguer de la sala. 

 

A. Barragán: Respon que 900 euros per mig dia, amb la rebaixa ha quedat per 700 euros. 

 

Degà: Afegeix que l’opció de fer desplaçar els assistents des de l’hotel Campus a la 

Facultat és complicada, potser podria considerar-se si l’acte es fes més d’hora. 

 

C. Palet: Demana un aclariment sobre el que s’ha dit sobre el 3+2, vol saber si es diu que 

els graus que provenen de llicenciatura ‘poden’ o ‘han’ de seguir essent de 4 anys. 

 

Degà: Explica que es diu que han de seguir essent de 4 anys a no ser que es canviï 

radicalment de nom i continguts, això permetria que fossin estructurats en 3 anys. 

 

C. Palet: Explica que ha rebut inputs per a canviar la titulació. 

 



Degà: Diu que es podria canviar el pla d’estudis sense variar-ne la duració. 

 

C. Palet: Pregunta qui ha denegat que ens quedéssim els ordinadors dels quals s’ha parlat. 

 

Degà: El vicerector d’economia. 

 

C. Palet: Com ho han justificat? 

 

Degà: Aparentment ja tenien un compromís adquirit amb una ONG per a donar-los. 

Explica que hi ha pendent una reunió amb el vicerector de qui diu que creu que no s’ha 

fet una idea de quina és la situació econòmica a la Facultat. 

 

C. Palet: Sobre l’aula que es vol evitar de reduir de capacitat (C3/022) diu que alguna 

vegada li ha tocar fer-hi classes de Ciències Ambientals i la troba massa gran (sobretot 

massa ampla). 

 

L. Saumell: Intervé per explicar que l’aula es valora sobretot per a fer exàmens en què cal 

separar els alumnes i que evita haver de repartir els alumnes en diverses aules. També 

s’ha fet servir com a alternativa a la sala d’actes. 

 

E. Llebot: Explica que per a fer-hi classe és una aula de mobilitat difícil ja que el fet 

d’haver-hi molts bancs fa que sigui tortuós moure-s’hi. 

 

Degà: Admet que és una qüestió interessant constatar que com a aula de classe no és del 

tot adient i per tant creu que s’haurien de tenir dades sobre l’ús real que es fa de l’aula per 

valorar si convé o no modificar-la. 

 

A. Barragán: Explica que s’ha fet una proposta a l’àrea d’arquitectura per reduir l’aula 

del costat fent un passadís entre aquesta aula gran i la que té al costat. A banda d’això 

l’aula ha de tenir dues portes d’accés per què la normativa hi obliga. A més també s’hauria 

de reduir igualment l’aforament ja que actualment l’aula incompleix la relació mínima de 

metres quadrats per alumne. 

 

C. Palet: Demana si ja s’ha instal·lat el canó i la pantalla a l’aula que s’ha esmentat que 

s’ha fet a la 4ª planta de la torre C5 parell. 

 

Degà: Ho confirma i diu que gairebé tot el que s’havia de fer en aquesta planta ja està fet. 

 

C. Palet: Agraeix l’equipament i inicia una pregunta en relació a l’aula del costat. 

 

Degà: Intervé per explicar que ja en parlaran més endavant. 

 

Sense cap més qüestió es passa al punt següent de l’ordre del dia. 

 

3.- Aprovació, si escau, de l’autoinforme d’acreditació dels següents màsters de la 

Facultat de Ciències: 
 MU Erasmus Mundus en Modelització Matemàtica a l’Enginyeria: Teoria, Computació 

i Aplicacions / Erasmus Mundus in Mathematical Modelling in Engineering: Theory, 

Numerics, Applications 

 MU en Estudis Interdisciplinaris en Sostenibilitat Ambiental, Econòmica i Social 



 MU en Física d’Altes Energies, Astrofísica i Cosmologia / High Energy Physics, 

Astrophysics and Cosmology 

 MU en Nanociència i Nanotecnologia Avançades / Advanced Nanoscience and 

Nanotechnology 

 

El degà cedeix la paraula al vicedegà de postgrau (J. Suades). 

 

El vicedegà presenta el punt explicant que s’acrediten formalment 4 màsters però un d’ells 

és un Erasmus Mundus que ja té el seu propi sistema d’acreditació. Els altres 3 són 

complexos perquè inclouen molt personal no UAB entre el professorat. Explica que a 

l’autoinforme s’ha mirat de reflectir aquesta circumstància com a positiva entenent que 

aquesta col·laboració amb personal extern a la UAB hi aporta valor afegit. 

 

El vicedegà remarca que l’autoinforme (doc 2) s’ha fet gràcies al voluntarisme dels 

coordinadors que hi han dedicat molt temps i detalla que pel fet de ser màsters de caràcter 

híbrid (amb una barreja de professorat UAB i extern) la recollida d’informació per 

elaborar-lo ha estat més difícil i per acabar-ho d’arreglar l’AQU ha canviat el model 

d’autoinforme que es feia servir fins ara. El vicedegà explica que creu que no s’han de 

tornar a repetir les condicions que s’han donat per a l’elaboració de l’autoinforme per 

diverses raons com ara el volum de feina i la ineficiència en la cerca de feina. El vicedegà 

entén que la gestió de la qualitat necessita personal com qualsevol altre aspecte crucial 

(com ara la matriculació) en el desenvolupament de màsters. No té sentit que siguin els 

docents qui se n’encarreguin atès que no en són experts ni es mantenen indefinidament 

en el càrrec de coordinadors. El vicedegà reclama que caldria com a mínim una persona 

d’administració per a les dues facultats (Ciències i Biociències) que conegui la mecànica 

de la gestió de la qualitat i que faci més senzilla la comunicació amb l’OQD, oficina que 

també va desbordada de feina. 

 

Finalment el vicedegà explica que sotmetem a aprovació l’autoinforme remarcant que 

queden pendents petites correccions de caràcter tècnic. 

 

El degà recupera la paraula per afegir que ja ha exposat públicament i en diverses 

instàncies que creu que l’actual model d’acreditacions és insostenible i ha reclamat suport 

addicional. La rectora li ha comunicat que són conscients de la problemàtica i que estan 

treballant per distribuir personal d’administració per a realitzar aquestes tasques. El degà 

afegeix que creu que l’UAB fins i tot hauria de pressionar l’AQU per equilibrar la relació 

esforç/benefici ja que sovint fan que haguem de concentrar molt esforç a detallar 

trivialitats. Finalment demana la confiança a tots els membres de la junta per aprovar 

l’autoinforme amb els petits retocs que segur que s’acabaran fent. 

 

S’aprova per assentiment l’autoinforme d’acreditació dels 4 màsters. 

 

El degà dona per acabat aquest punt de l’ordre del dia explicant que la visita externa del 

comitè d’acreditació està prevista per al mes de febrer. 

 

4.- Aprovació, si escau, del procés PE2. Definició, desplegament i seguiment del Sistema 

de Garantia Interna de la Qualitat (SGIQ) de la Facultat. 

 

 

El degà cedeix la paraula al responsable de la implementació del SGIQ a la Facultat (J.F. 

Piniella). 



 

J.F. Piniella: Explica que el procés PE2 (doc 3) és un procés dels anomenats estratègics 

(també n’hi de claus, PC i de suport, PS). Tots aquests processos descriuen procediments 

i sistemes de control. La OQD és qui marca el ritme de producció dels processos ja que 

ens subministra un esborrany que nosaltres adaptem a la Facultat i després ells revisen. 

També destaca que tenir ben desenvolupat el SGIQ és important per obtenir bones 

qualificacions en les acreditacions de l’AQU. 

Específicament pel que fa al PE2 conté informació sobre la ‘Definició, desplegament i 

seguiment del SGIQ de la Facultat’, és un procés en què s’ha seguit molt fidelment la 

plantilla facilitada per l’OQD amb poques modificacions. 

 

Degà: Recupera la paraula per subratllar que tenir perfectament implantat el SGIQ és vital 

per a aconseguir acreditacions amb nota. 

 

J.F. Piniella: explica que encara falten alguns processos per a tenir totalment desplegat el 

SGIQ a la Facultat, sobretot manquen processos de suport (PS) i alguns PE i PC. 

 

S’obre un torn d’intervencions 

 

W. Pitsch: Demana qui és el responsable de qualitat a la Facultat. 

 

Degà: En J. F. Piniella 

 

S’aprova per assentiment el procés PE2. Definició, desplegament i seguiment del 

Sistema de Garantia Interna de la Qualitat (SGIQ) de la Facultat. 

 

5.- Aprovació, si escau, dels membres que proposa el centre a les comissions per a les 

places de professorat adjudicades a departaments vinculats a la Facultat. 

 

Degà: Fa pocs dies han sortit concursos per a places de catedràtic i d’agregat que s’han 

assignat a departaments i/o àrees de coneixement. Les comissions que han d’actuar per a 

la provisió d'aquestes places estan formades per 3 membres: un designat pel departament, 

un altre per la Facultat i un tercer membre nomenat directament pel vicerector. Els 

departaments han escollit els seus membres i la Facultat, prèvia consulta amb els 

departaments, també ha fet la seva proposta que ara sotmetem a aprovació. La proposta 

s’ha enviat dues vegades perquè ha calgut corregir alguns errors, incloent-hi l’afegitó 

d’una plaça més que inicialment s’havia assignat a l’Escola d’Enginyeria. Així doncs, 

finalment la proposta conté membres per a 5 places (doc 4). 

 

S’aproven per assentiment els membres que proposa el centre a les comissions per a 

les places de professorat adjudicades a departaments vinculats a la Facultat. 

 

6.- Informe de la gestió de queixes i suggeriments (procés PS5) del curs 2015-2016. 

 

El degà explica que aquest informe forma part d’us procés que en preveu la redacció per 

a cada curs i la presentació de resultats. El degà resumeix les dades del document (doc 5) 

i explica que el temps de resposta mitjà és una dada poc significativa atès que el temps 

de resposta és molt variable. Ho exemplifica amb una de les queixes que va arribar a 

través del Síndic de Greuges de Catalunya i que des de l’emissió de la queixa fins a 

l’enviament d’un informe a la sindicatura va passar un període de temps considerable. 



Finalment el degà explica que per qui tingui interès a tenir més detalls sobre el contingut 

de les queixes l’administració té un dossier que es pot consultar. 

 

7.-Informació i ratificació dels acords presos a les darreres sessions de la Comissió 

d’Afers Acadèmics i d’Avaluació de la Facultat. 

 

Pren la paraula la vicedegana d’Afers Acadèmics que repassa els acords presos en la 

sessió no presencial del dia 29 de setembre, i la sessió presencial del dia 7 de novembre 

(doc 6). 

 

Es ratifiquen, per assentiment, els acords presos a les darreres sessions de la 

Comissió d’Afers Acadèmics i d’Avaluació de la Facultat. 

 

9.- Informació i ratificació dels acords presos a les darreres sessions de la Comissió de 

Postgrau de la Facultat. 

 

Pren la paraula el vicedegà de Postgrau que repassa els acords presos en les sessions no 

presencials dels dies 22 de juliol, 26 de setembre i 6 d’octubre, i la sessió presencial del 

dia 8 de novembre (doc 7). 

 

Es ratifiquen, per assentiment, els acords presos a les darreres sessions de la 

Comissió de Postgrau de la Facultat. 

 

El degà insisteix a detallar l’acord pres a la sessió del 22 de juliol ja que és la solució a 

una situació que potser es pot produir en algun altre màster. En màsters que tenen alumnes 

amb formacions prèvies molt dispars s’hi acostumen a establir complements de formació 

que generalment són assignatures de grau. Això és molt inoperatiu perquè l’estudiant ha 

de pagar els complements a preu de grau i a més, aquesta formació prèvia de vegades 

s’imparteix a segon semestre (quan ja s’ha impartit el màster), tot plegat fa que el 

coordinador de vegades acabi fent classes particulars als alumnes que necessiten aquests 

coneixements previs. Per tot plegat la solució passa per organitzar un curs 

d’especialització programable al setembre i que té un cost inferior als crèdits de grau. 

Aquest curs d’especialització es pot convalidar posteriorment per una assignatura oficial 

de grau que consta com a complement de formació. 

 

9.-Afers de tràmit. 

El degà informa sobre 14 nous convenis de pràctiques, 1 del grau de Física, 6 del grau de 

Ciències Ambientals, 1 del grau de Matemàtiques, 2 del grau de Química, 3 del grau 

d’Estadística Aplicada i 1 del màster de Nanociència i Nanotecnologia. 

 

El degà també informa del nomenament d’un tribunal de revisió extraordinària d’un 

examen del grau de Química, de l’assignatura ‘Fonaments de Química’ format pels 

professors E. Fábregas, J. Hernando i R. Bofill. 

 

11.-Torn obert de paraules. 

 

Intervé la J. Belmonte per demanar si hi ha un nombre mínim d’estudiants per a poder 

oferir un curs d’especialització.  

El degà explica que el criteri és que el curs s’autofinanci, els alumnes paguen i els 

professors cobren per impartir-lo.  



 

Jordi Galaso pregunta si es pot escollir el model i característiques dels 12 ordinadors que 

s’ha comentat que el rectorat ens finança. Ja que ha constatat que en algunes aules 

d’informàtica n’hi ha d’inadequats a nivell d’arquitectura interna. 

 

L’administradora de la Facultat (A. Barragán) explica que les característiques dels 

ordinadors són les que recomana el Servei d’Informàtica. 

 

El degà comenta que si s’ha detectat que les característiques no són adequades es podria 

posar per escrit i dir-ho al Servei d’Informàtica. 

 

L’administradora comenta quines aules està previst de renovar properament i sospita que 

els ordinadors amb característiques inadequades deuen ser els més vells. 

 

El degà afegeix que renovem ordinadors en funció de l’antiguitat i de la disponibilitat, 

mirant de renovar aules senceres. 

 

C. Palet intervé per explicar que en comissió de docència de Ciències Ambientals els 

alumnes van llançar dues propostes que transmet aquí de forma oficial: la necessitat 

d’instal·lar més fonts d’aigua a la Facultat (només n’hi ha 3 a la zona de les aules i s’hi 

formen cues entre classes) i instal·lar més punts de recollida selectiva dins de l’edifici. 

 

A. Barragán explica que ja s’està mirant el tema de les fonts i s’han demanat pressupostos, 

aquest tipus de fonts sempre s’instal·len a prop dels lavabos per aprofitar les escomeses 

d’aigua. També recalca que a part de la instal·lació tenen un cost de manteniment car 

(amb anàlisis d’aigua regulars). 

 

El degà afegeix que s’intentarà anar ampliant el nombre de fonts començant per una al 

costat dels lavabos de la torre C3 parell. 

 

Pel que fa al tema del reciclatge A. Barragán comenta que s’ha demanat a l’Oficina de 

Medi Ambient de la UAB perquè a nivell intern de moment hi ha pocs punts i la recollida 

es fa de forma casolana amb capses de cartró. Caldria efectivament augmentar el nombre 

de punts i tipologia de recollida. 

 

R. Escribano pregunta si els cursos d’especialització dels quals s’ha parlat serien com 

cursos propedèutics per màster, i que si és així si estan subjectes a la possibilitat que el 

curs se suspengui a última hora com ha passat de vegades amb els propedèutics. 

 

El degà explica que el tancament a última hora de propedèutics de grau està lligat a la 

data en què es programen (primers de setembre) de manera que al haver-hi el mes d’agost 

de vacances, suprimir el curs l’últim dia de juliol és pràcticament com fer-ho el dia 1 de 

setembre. Això no passa amb els cursos d’especialització ja que es poden programar més 

endavant i a més hauria de ser més fàcil de preveure quants alumnes s’hi inscriuran. 

 

J. Suades explica que efectivament mirant la formació que tenen els matriculats al màster 

es pot inferir quina formació complementària necessitaran. Per exemple, en el màster de 

Nanociència i Nanotecnologia tots els que provenen de Química o de Biociències 

requeriran formació en Física. A més, explica que amb els cursos d’especialització hi ha 



més marge de maniobra per a realitzar el curs, en un propedèutic de grau cal que hi hagi 

un mínim de 20 alumnes però en un curs d’especialització aquest criteri és més flexible. 

 

R. Contreras afegeix que a diferència del propedèutic de grau, en el curs d’especialització 

no és l’alumne qui decideix lliurement de fer-lo sinó que acaba essent un requisit que no 

pot esquivar. Per això ha de ser més fàcil preveure amb antelació si el curs es farà o no. 

 

R. Escribano: pregunta si hi ha cap manera d’emetre un certificat de docència per a 

personal extern a la UAB que imparteix classes a màster. 

 

J. Suades: respon que si els professors consten al pla docent s’hauria de poder emetre. 

 

El degà pregunta si aquests professors estan declarats com a col·laboradors docents. 

 

R. Escribano: explica que quan demana aquests certificats primer li pregunten si aquest 

professorat cobra o no per a fer les classes (en el seu cas alguns sí, els que venen de l’IFAE 

i en un altre no, els de l’ICE). I reclama que a banda d’això creu que caldria poder donar 

resposta a tots aquests professors que ens fan el favor de fer-nos classes. 

 

J. Belmonte: s’uneix a la demanda, diu que també s’hi ha trobat, que el cas del màster que 

coordina el professorat extern no cobra i que el requisit que els demanen és que estiguin 

informats en el pla docent. Creu que el deganat podria forçar que s’emetessin aquests 

certificats. I tot i que creu que, pel que fa al màster que coordina, ja ho tenen resolt, tem 

que hi pugui haver algun professor a qui no li acaben fent. 

 

R. Escribano: diu que a ell personalment li han dit que no n’hi ha prou amb tenir aquest 

professorat informat en el pla docent, que a més cal que sigui col·laborador i que per fer-

lo col·laborador cal haver signat un conveni. 

 

El degà explica que ell de tant en tant signa propostes que provenen de departaments de 

personal extern que es fa col·laborador científic. 

 

R. Escribano: explica que per a personal en formació els convenis habituals no funcionen 

i en calen de nous que no sap com aconseguir. 

 

R. Ortuño: Comenta que també s’hi ha trobat amb el màster que controlen des del seu 

departament i també en assignatures del grau. Que si el professorat extern cobra li han dit 

que no cal informar-lo en el pla docent, i que per a qualsevol personal en formació extern 

(per exemple doctorands de l’ICMAB) que tingui l’obligació de fer classes l’única 

manera és a través d’un conveni individualitzat que s’ha de renovar anualment. Explica 

que aquests convenis estan pensats per a personal de perfil elevat (com ara ICREAs) i no 

doctorands però que l’equip anterior li va dir que de moment calia fer-ho a través 

d’aquests convenis. Per tot plegat es mostra predisposada a unir esforços per a normalitzar 

la situació.  

 

El degà admet que ja mirarà el detall de la qüestió perquè ell creia que era un procediment 

que estava molt més estandarditzat i automatitzat del que sembla. 

 

R. Ortuño: afegeix que passa el mateix amb personal extern provinent d’empreses. 

 



R. Escribano: demana un aclariment sobre l’equivalència del curs d’especialització amb 

una assignatura de màster. 

 

El degà respon que els alumnes de màster, d’acord amb la seva formació prèvia, poden 

entrar directament al màster o bé cal que facin un complement de formació. Els 

complements de formació són actualment assignatures de grau, ara hi haurà en el màster 

de Nanociència i Nanotecnologia la possibilitat de fer el curs d’especialització. D’aquesta 

manera l’alumne que necessita els complements de formació s’ha de matricular de la 

corresponent assignatura de grau però en comptes de fer-la si ha fet el curs 

d’especialització pot tramitar el reconeixement pagant només el 15 % de l’import de la 

matrícula de l’assignatura. Cal tenir present que en el cas que hem resolt l’assignatura 

escollida com a complement de formació ‘Introducció a la Nanociència i Nanotecnologia’ 

és una assignatura de grau de primer, de forma que a primer cop d’ull semblava estrany 

que una assignatura de primer de grau fos un complement de formació d’un màster, de 

tota manera es tractava únicament de posar-hi una assignatura amb un nom genèric. 

 

 

S’aixeca la sessió a les 14:13. 

 

Bellaterra (Cerdanyola del Vallès), a 9 de novembre de 2016. 

 

 

Secretari:      Vist i plau 

       Degà 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


